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Bovendien gaat het de komende
periode écht ergens om. In de Tulp
Hoofdklasse breken de weken van
de waarheid aan. De heren van
hdm maken zich op voor de play-
outs en moeten daarin met Hurley
strijden om een ticket voor de
Hoofdklasse. 

DEGRADATIE
Voor de dames van KZ is het een
ander verhaal. De Steenbokken
degradeerden na een hectisch sei-
zoen uit de Hoofdklasse en moe-
ten na de zomer in de Promotie-
klasse een nieuwe start maken. 

PROMOTIE
Daarentegen moeten de heren
van Cartouche nog vol aan de bak
om het verblijf in de Promotieklas-
se te verlengen. Ook in Delft
neemt de spanning toe. De dames
van Ring Pass zijn vol in race voor
een stap richting de Promotieklas-
se. Het team van coach Sjoerd
Woelders zal in de play-offs wel
moeten afreken met Schaerweijde. 

BEKERFINALE
En wat te denken van de heren
van Rijswijk. De eersteklasser
draait een geweldig bekerseizoen
en plaatste zich met glans voor de
finale van de Silver Cup. In de
eindstrijd mag RHC het in Houten

opnemen tegen Helmond met Bob
de Voogd in de gelederen. 

HARDE STRIJD 
Een paar treetje lager zijn diverse
teams vol op jacht naar succes en
ook in de klasses daaronder wordt
er bikkelhard gestreden. Zo liggen
de dames van Craeyenhout, Pijn-
acker en Westland op promotie-
koers en kunnen andere vaandel-
teams de play-offs nog halen. 

GENIETEN
Voor vrijwel alle clubs en teams

staat er dus veel op het spel.
Zowel bij senioren als ook bij de
jeugd. En dat maakt het spannend
en aantrekkelijk. Het wordt dus
weer genieten en zeker ook buiten
de lijnen. Niet in de laatste plaats
omdat er in deze periode bij veel
clubs allerlei activiteiten op het
programma staan met veel gezel-
ligheid en sfeer. Ook dat hoort bij
het voorjaar. 

ORANJE
Ook op het gebied van internatio-
naal tophockey staat er veel in de

agenda. Voor de Oranjeteams
wachten er diverse FIH Pro
Leagueduels. In juni spelen de Ne-
derlandse Heren 8 interlands,
waarvan 4 in Eindhoven en 4 in
Amsterdam. Voor de  Oranjeda-
mes geldt hetzelfde. Voor de fans
dus veel mogelijkheden om beide
teams in actie te zien.  

HAVE FUN!
Kortom: het wordt volop genieten
op en rond de velden. Een heerlijk
hockeyvoorjaar. Have fun en let's
stick together.

Nog een paar weken. Dan eindigt voor veel clubs en
teams het hockeyseizoen. En zo'n slotfase heeft altijd iets
bijzonders. Extra spanning, strijd, vol knallen en vooral
ook genieten. Zeker nu het eindelijk voorjaar is. De tem-
peraturen stijgen, de terrassen zijn weer open en ieder-
een en alles is vrolijk. Op het veld, langs de lijn en in het
clubhuis. Eigenlijk de mooiste hockeyperiode van het jaar. 

Een heerlijke 
slotfase van 
het seizoen

Hockeykrant Haaglanden is een
uitgave van De Hockeykrant. De
inhoud van deze krant staat hele-
maal in het teken van de hockey-
verenigingen in de regio
Haaglanden. Verspreiding vindt
plaats via de clubhuizen van de
verenigingen en via www.hockey-
krant.nl.
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TIPS? De makers van de Hockeykrant houden zich van harte aanbevolen voor

tips, bijzondere evenementen en grappige of ontroerende foto's. 

Datzelfde geldt uiteraard ook voor leuk en opvallend nieuws over uw 

club of team. 

Heeft u een suggestie of een persbericht dat interessant is voor de 

Hockeykrant? Laat het ons weten. Wij gaan er alles aan doen om uw

tips te verwerken in het eerstvolgende nummer.

Mail de redactie: info@hockeykrant.nl

Voor fans van het Nederlands Elftal Dames én Heren wordt
het genieten in juni. In die maand spelen de Oranjeteams
maar liefst 16 thuiswedstrijden in de FIH Pro League. Met
acht duels in Eindhoven en acht in Amsterdam. 

Juni in het teken
van Oranje

PROGRAMMA EINDHOVEN
Woensdag 07 juni 16:10 Nederland - China Dames

Woensdag 07 juni 18:40 Nederland - India Heren

Donderdag 08 juni 20:40 Nederland - Australië Dames

Vrijdag 09 juni 20:40 Nederland - Australië Heren

Zaterdag 10 juni 15:10 Nederland - India Heren

Zaterdag 10 juni 17:40 Nederland - China Dames

Zondag 11 juni 17:40 Nederland - Australië Dames

Maandag 12 juni 20:40 Nederland - Australië Heren

PROGRAMMA AMSTERDAM
Vrijdag 23 juni 20:40 Nederland - Duitsland Dames

Zaterdag 24 juni 15:10 Nederland - Nieuw-Zeeland Dames

Zaterdag 24 juni 17:40 Nederland - Duitsland Heren

Zondag 25 juni 17:40 Nederland - Nieuw-Zeeland Heren

Maandag 26 juni 19:40 Nederland - Duitsland Dames

Dinsdag 27 juni 18:10 Nederland - Nieuw-Zeeland Dames

Dinsdag 27 juni 19:40 Nederland - Duitsland Heren

Woensdag 28 juni 19:40 Nederland - Nieuw-Zeeland Heren

De Oranje Dames spelen op 7, 8, 10
en 11 juni op Oranje-Rood in Eind-
hoven vier wedstrijden: twee tegen
China en twee tegen Australië. Op
23, 24, 26 en 27 juni wachten in Am-
sterdam vier duels met Duitsland en
Nieuw-Zeeland.   

HEREN
De Nederlandse Heren gaan op 
7, 9, 10 en 12 juni in Eindhoven de
strijd aan met India en Australië. 

Tegen beide landen wordt twee 
keer gespeeld. Op 24, 25, 27 en 28
is Amsterdam de locatie voor een
dubbele ontmoeting met Duitsland
en Nieuw-Zeeland. 

TICKETS
De kaartverkoop voor deze duels is
inmiddels gestart. Toegangstickets
(dagkaarten) zijn online te bestellen
via fihproleague.nl/tickets. Meer in-
formatie vind je op fihproleague.nl.
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Al negen seizoenen speelt Lus-
cuere met HCP in de Derde Klasse.
Vorig seizoen liep het vaandelteam
promotie maar net mis. Nu draait
de club opnieuw in de top mee. “Ik
hoop eindelijk een keer te promo-
veren,” zucht Luscuere. “Ik wacht
er al heel lang op.”

ROUTINIER
Luscuere is met haar 27 jaar de
oudste speelster van het team. Na
haar volgen enkele meiden van 24
en 23 en de rest is allemaal rond
de 20 jaar. Een paar seizoenen ge-
leden besloot ze een stapje terug
te doen, toen een groot deel van

haar team vertrok. Luscuere ging
in het tweede team spelen, maar
al snel begon het prestatiehockey
weer te kriebelen. 

“Ik kon het nog niet loslaten en
ben na een seizoen weer terugge-
keerd bij dames 1. Ik ben blij met
die keuze. Ik plak er ook zeker nog
een tiende seizoen aan.”

SOEVEREIN
Hopelijk speelt Luscuere haar tien-
de seizoen eindelijk in de Tweede
Klasse. In het seizoen 2019-2020
was de spits met Pijnacker ook al
dichtbij een promotie. HCP stond

vier punten voor op de nummer
twee en leek soeverein op weg
naar de titel. Helaas maakt de co-
ronapandemie een einde aan het
seizoen en de kampioensdroom. 

STEEDS BETER
In al haar jaren bij de club, zag
Luscuere promotie steeds dichter-
bij komen. “Ik vind dat we ieder
seizoen een beter team hebben
dan het jaar ervoor. Afgelopen
zomer kregen we er vijf nieuwe
speelsters bij. We moesten even
aan elkaar wennen en op elkaar
ingespeeld raken. Toen het een-

maal stond, hebben we naar el-
kaar uitgesproken mee te willen
strijden voor de titel. Tweede zou
ook leuk zijn, want dan promover-
en we ook. Maar het kampioen-
schap blijft ons doel.”

GOED GENOEG 
Luscuere merkt dat het enorm las-
tig is om uit de Derde Klasse te
komen. “Juist tegen de lager ge-
klasseerde teams hebben wij het
vaak moeilijk. We gaan dan mee in
het niveau. Bovendien spelen die
teams vaak een stuk fysieker en
daar hebben wij dan moeite mee.

Technisch zijn wij veel beter en in-
dividueel hebben wij uitstekende
hockeysters. Als we ons op het
eigen spel focussen, kunnen wij
heel veel.”

De routinier is daarom ook niet
bang voor het niveau in de Twee-
de Klasse. “We spelen vaak oefen-
wedstrijden tegen tweedeklassers
en winnen dan regelmatig. We
kunnen moeiteloos mee met het
niveau van de tegenstanders. Ik
denk daarom dat we thuishoren in
de Tweede Klasse.”

PIJNACKER - Gaat het dit seizoen eindelijk eens lukken
voor de dames van Pijnacker? Het zou zomaar kunnen.
Het team ligt goed op koers in de derde klasse en pro-
motie lonkt. Dat is niet alleen fijn voor de club, maar
zéker voor Celine Luscuere. 

Celine Luscuere
wacht al bijna 
10 jaar op
promotie 

Jasper Bremer weet daar alles van.
De voorzitter van HCY richt zich
met de club nadrukkelijk op het
dossier verduurzaming. Een thema
waar de Haagse vereniging al lan-
ger mee bezig is. 

VOORDELEN
“Duurzaamheid is niet alleen goed
voor het milieu; het brengt op ter-
mijn ook financiële voordelen met
zich mee,” verklaart Bremer. “Daar-
om is er binnen de club een com-
missie bezig met duurzaamheid. Zo
hebben we in het verleden de halo-
geenverlichting al vervangen door
LED-verlichting. Maar de kosten van
elektriciteit en gas nopen ons tot
verdere maatregelen.” 

MAATREGELEN
Deze maatregelen bestaan uit drie
onderdelen: zonnepanelen, een
waterput en een warmtepomp. “Er
worden 109 zonnepanelen ge-
plaatst. De opgewekte energie

wordt opgeslagen in een batterij
waarmee de veldverlichting wordt
verzorgd,” legt de voorzitter uit.  

“Daarnaast is er een put geslagen
op 10 meter diepte. Maar daar
bleek dat het water nog teveel ijzer
en zout bevat. Er wordt een volgen-
de meting gedaan op 14 meter. We
willen met het grondwater onze
velden besproeien. Tot slot gaan
we de oude cv-ketel in het clubhuis
vervangen door een warmtepomp.”

FINANCIERING
Om deze maatregelen te realiseren
heeft de club een subsidieaanvraag
gedaan. Dit aan de hand van offer-
tes die zijn opgevraagd bij potentië-
le leveranciers. “We hopen dat wij
daar binnen twee maanden ak-
koord op krijgen. In dat geval kun-
nen we in de zomer starten en zijn
in het najaar alle maatregelen
doorgevoerd. Daarmee hopen 
we onze secundaire kosten in de

winter weer wat verder te kunnen
verlagen.”

LUSTRUM
Met deze aanpak zet HCY doelge-
richt in op de toekomst. Zoals dat
overigens ook op andere gebieden
geldt bij de club die in 2025 precies
20 jaar bestaat. “Wij hebben een le-
denaantal van rond de duizend
leden en groeien met de demogra-
fie van de vinex-wijk mee. Er zijn nu

wat minder jongste-jeugdteams
dan voorheen en wij hebben ook
geen wachtlijsten meer. Zo zijn we
een gezonde vereniging. Daarnaast
zijn we bijna rond met een nieuwe
kledingsponsor voor de komende
periode. Dat is ook altijd weer een
mooi traject.”

SPORTTAFEL
Als voorzitter van HCY neemt Bre-
mer ook plaats rond de Sporttafel

in Den Haag. “De gemeente en de
grotere sportclubs kijken naar de
'sportvereniging van de toekomst'.
Er zijn ontwikkelingen om flexibele
lidmaatschappen in te voeren in di-
verse sporten. Er gebeurt veel in de
maatschappij en wij vinden de
sportverenigingen cruciaal voor de
ontwikkeling van jeugd, maar zien
ook dat deelname afneemt. Het is
goed om daarover met elkaar in
gesprek te blijven.”

DEN HAAG - Het clubhuis van HC Ypenburg en de kleedka-
mers zijn recent volledig vers geschilderd. Maar daar blijft
het niet bij op Sportcomplex De Bras. Want nog voor de
komende winter verwacht de vereniging diverse verduur-
zamingsmaatregelen te hebben doorgevoerd. Daarmee
gaat de club gezond en stabiel op weg naar het vierde lus-
trum dat in 2025 zal worden gevierd

Ypenburg zet vol in op een duurzame toekomst

HC YPENBURG



INTERSPORT 
TWINSPORT 
TEAMWEAR 

A D V E R T O R I A L

Binnen Intersport Twinsport is
een aparte en gespecialiseerde
divisie Teamwear actief. Gezien
de complexiteit die het aankle-
den van verenigingen met zich
meedraagt is ervaring en experti-
se een absolute voorwaarde. 

Bij Intersport Twinsport zijn
meerdere mensen dagelijks 
actief met het verzorgen van
offertes, bestellingen en leverin-
gen voor verenigingen in diverse
takken van sport. Bovendien
worden de bedrukkingen in 
huis vakkundig en snel verzorgd.
Met meer dan 100 verenigingen
in voetbal, hockey en tennis is
Twinsport een van de grotere
spelers in Teamwear.

Voorbeelden van verenigingen
waar wij nauw mee samen-
werken zijn HC Catwyck, 
HC Kampong, Koninklijke HFC,
Rood-Wit, Sportclub 't Zand, 
en SV Argon. Daarnaast zijn wij
trotse kledingleverancier van 
bijvoorbeeld het Scala College
en het Mondriaan College.

U kunt vrijblijvend in een van
onze filialen binnen lopen om
vrijblijvend informatie op te 
vragen of u kunt een mail sturen
naar teamsport@twinsport.nl.
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Een seizoen zonder degradanten,
lekker hockeyen en geen zorgen.
Dat moet voor een coach van een
promovendus heel fijn en relaxed
werken zijn. Toch denkt Michiel
Cosijn, coach van Catwyck daar
net iets anders over. 

NERGENS OM SPELEN
“Aan de ene kant is het natuurlijk
heel prettig dat wij niet de druk
hebben van het degraderen,” zegt
Cosijn. “Tegelijkertijd kun je ook
zeggen dat we eigenlijk nergens
om spelen. Kampioen worden we
niet en omdat er in onze poule
maar 10 teams zitten, mag je alles
verliezen. Maar daarvoor hebben
we natuurlijk niet een heel jaar
hard gewerkt. Wij zijn niet voor
niets gepromoveerd en willen ons
ook laten zien.”

LEERJAAR
De situatie gaf de coach wel de
mogelijkheid om in te steken op
een 'leerjaar'. Dit bleek ook nood-
zakelijk. Catwyck kende een moei-
zame eerste helft van de competi-
tie. “Het begin van het seizoen
was inderdaad lastig,” beaamt Co-
sijn. “We moesten wennen aan
het tempo en de hogere intensi-
teit en als er ergens op het veld
een gat ontstaat, wordt dat me-
teen afgestraft.”

“Daarnaast hadden we in die 
fase geen vaste keeper. Een van
de veldspelers, Danny van Dijk,
heeft dat toen opgepakt en het

prima gedaan. Hij heeft er met
zijn reflexen heel wat ballen uit
gehouden. Uiteindelijk heeft 
Niels de Mooij, die was gestopt,
zijn pak weer aangetrokken 
en daar waren wij heel blij 
mee.”

ANDER SYSTEEM
Na de leerzame eerste seizoens-
helft werd in de winterstop beslo-
ten over te stappen op een ander
systeem. “We hebben iets meer
zekerheid ingebouwd en zijn van
daaruit gaan hockeyen,” legt de
coach uit. “Dat heeft goed uitge-
pakt. Het is nu een compact ge-
heel dat de jongens houvast geeft
én waar veel tegenstanders best
moeite mee hebben. En dat zie je
ook terug op het veld.”

STAAT GOED
Dit blijkt ook uit de uitslagen.
Want na de winterstop zette de
ploeg een aantal prima resultaten

neer. Onder andere met winst op
Nieuwkoop en Strawberries en
een gelijkspel tegen Zwaluwen.
“Het draait inderdaad lekker. Ver-
dedigend staat het goed, de af-
spraken zijn helder en met het
nieuwe systeem gaan we weke-
lijks beter spelen.”

BLESSURES
Opmerkelijk is dat deze resultaten
werden geboekt met een beperkt
aantal spelers. Dit als gevolg van
veel blessureleed. “Wij missen vijf
spelers die langdurig zijn uitge-
schakeld. Op een groep van 17
man is dat fors. Dan moet je im-
proviseren, maar het probleem is
dat wij niet veel aanwas hebben.
Bovendien speelt Jong Heren 1
meestal op hetzelfde tijdstip.”

“Dit betekent dat wij het vaak met
12 man moeten doen. Tegen Zwa-
luwen waren we maar met 11.
Toch stonden we goed te spelen
en pakten met 2-2 een goed punt.
Bij Zwaluwen baalden ze als een
stekker. Zij brachten iedere keer
vier wissels in het veld. Dat wilde
ik ook wel, maar ik had niks. En
als je dan toch de 2-2 over de
streep trekt, zegt dat veel over de
jongens en het team.” 

OVERTUIGEN
Gezien de goede resultaten is de
vraag wat er dit seizoen mogelijk
is. “Wij hebben geen doelstelling
uitgesproken. Het gaat vooral om
leren en goed hockeyen. En de jon-
gens overtuigen dat ze een stuk
beter zijn dan zij denken. Samen
met Daryon van Duijn, die op de
trainingen assisteert, zie ik hen we-
kelijks groeien. Maar dat vertrou-
wen is er binnen de groep gek ge-
noeg niet altijd.” 

LAATSTE DUELS
Met dat vertrouwen kan Catwyck
de laatste wedstrijden in. “Er wacht
nog een mooi programma. Het eer-
ste doel is Voorhout en Saxenburg
onder ons houden. De voorspong
op Voorburg is nu 3 punten en 8
punten verschil met Saxenburg.
Ook zij zijn gepromoveerd, maar
wij vinden onszelf beter en willen
boven hen eindigen.”

“Het is alleen vervelend dat er
geen continuïteit in het wedstrijd-
programma zit. We spelen pas
weer op 4 juni tegen Castricum
dat al gepromoveerd is. Er zijn
nog genoeg punten te verdelen. Ik
hoop dan wel dat mijn blessure-
bank wat is uitgedund.”

KATWIJK - De heren van
Catwyck promoveerden in
het voorjaar van 2022 met
glans naar de derde klasse.
En als promovendus is het
eerste doel vanzelfspre-
kend handhaving. Die doel-
stelling was voor de start
van de competitie al gere-
aliseerd. Want in poule B
degradeert er dit seizoen
niemand. Maar dat was op
Sportpark de Krom bepaald
geen reden om het rustig
aan te doen. 

Volgend seizoen
Met de ervaring van een jaar in de derde klasse en de ontwikkeling
die is ingezet, ligt er bij de heren van Catwyck een goede basis voor
volgend seizoen. 

“Daar kunnen we mee verder,” voorziet Cosijn. “Een punt is wel dat
2 tot 3 jongens gaan stoppen. We zullen dus op zoek moeten naar
nieuwe spelers. Of ikzelf doorga, weet ik nog niet. Dat hangt ook
van de jongens af en de bereidheid om taken op te pakken.”

“Op dit moment moet ik heel veel zelf doen en regelen en dat kost
veel tijd. En aangezien ik ook nog zes teams van Kieviten train, is
dat soms best lastig. Daar moeten we het nog even over hebben.”

Prima ontwikkeling in zorgeloos seizoen
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Besef hoe kwetsbaar vrijheid is in het
Nationaal Monument Oranjehotel

Onder de gevangenen zaten een

aantal bekende namen, zoals Erik

Hazelhoff Roelfzema, de 'Soldaat

van Oranje', Titus Brandsma, Pim

Boellaard, Anton de Kom en Simon

Vestdijk. Samen met vele andere,

minder bekende mannen, vrouwen

en zelfs kinderen.

Sinds 2019 is het Oranjehotel

gerestaureerd en ingericht als

museum. Nu hoor je hier indruk-

wekkende verhalen over onrecht,

angst en onzekerheid. Maar ook

verhalen over hoop, solidariteit 

en geloof in vrijheid. In de ten-

toonstelling ziet u onder welke

omstandigheden de gevangenen

hier moesten leven. Je voelt hoe

kwetsbaar vrijheid is.

Centrale punt van het NM Oranje-

hotel is cel 601. Deze cel is direct

na de oorlog als monument

bewaard als stille getuige. Alles 

wat je hier ziet is authentiek. 

Tussen het NM Oranjehotel en 

HGC ligt de Waalsdorpervlakte, 

een natuurgebied waar tijdens 

de Tweede Wereldoorlog ruim 

250 mensen, vooral uit het Oranje-

hotel, gefusilleerd werden. 

Een indrukwekkend monument

herinnert aan die donkere 

periode in onze geschiedenis. 

De originele kruizen die destijds 

als fusillade palen werden 

gebruikt zijn tegenwoordig in 

het Oranjehotel te zien.

HGC Hockey en het NM Oranje-

hotel zijn voor drie seizoenen 

een samenwerking aangegaan.

Dankzij een derde partij is zicht-

baarheid gerealiseerd van het

Oranjehotel op de hockeyvelden

van HGC en de leden van HGC 

worden bekend gemaakt met

de bijzondere verhalen uit hun

omgeving.

Het NM Oranjehotel is 

geopend van dinsdag t/m 

zondag van 11 tot 17 uur. 

Meer informatie

www.oranjehotel.org

HGC Hockey is omringd door interessante buren. Op circa 

2,5 kilometer afstand ligt het Nationaal Monument Oranjehotel, 

de bijnaam voor de Scheveningse gevangenis waar tijdens de

Tweede Wereldoorlog ruim 25.000 mensen gevangen zaten.

Opgepakt voor handelingen die de Duitse bezetter als overtreding

zag. Verzetsmensen, maar ook Joden, communisten, Jehova's

getuigen en zwarthandelaren. Al in de oorlog kreeg het complex 

de bijnaam 'Oranjehotel', een ode aan de verzetsmensen die 

hier zaten.
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Bij de heren kwam er dit seizoen
een andere coach voor groep. Het
verhaal is bekend. Paul van Ass
werd bondscoach van het Neder-
lands dameselftal en dus moest de
club op zoek naar een nieuwe he-
rencoach. Die werd gevonden in
Bram Lomans. Van Ass bleef nog
wel enkele maanden aan om zijn
opvolger in te werken. 

SEIZOEN
HGC startte het seizoen redelijk. Met
verlies tegen Kampong en gelijke
spelen tegen Amsterdam en hdm. In
oktober werd de eerste zege ge-
boekt, 5-0 tegen Voordaan. Gevolgd
door een 1-2 winst op Schaerweijde
en een 3-3 bij Rotterdam. 

Na de winterstop startte de ploeg
voortvarend, met een 1-3 winst op
hdm en een verrassend 2-2 gelijk-

spel tegen Bloemendaal. Na enkele
wisselende uitslagen volgde een 1-
1 op Oranje-Rood en winst tegen
Voordaan, Schaerweijde en Den
Bosch. HGC behaalde in totaal 23
punten; goed voor de negende
plaats. 

VERZACHTEND
Deze klassering staat wel in con-
trast met vorig seizoen toen de Ga-
zellen zich plaatsten voor de play-
offs om de landstitel. Een
verzachtende reden is wel dat de

ploeg Seve van Ass de nodige duels
moest missen vanwege blessures.
Bovendien keerde Maico Casella na
de winterstop niet terug. De aan-
valler was door privéredenen ge-
noodzaakt weer in Argentinië te
gaan wonen. 

AFSCHEID
Tevreden over het seizoen zijn ze
niet in Wassenaar. De blik is dan
ook alweer naar voren gericht en
er wordt druk gebouwd aan een
nieuwe selectie. Van de huidige

spelersgroep namen 6 heren af-
scheid. Marc Serrahima, Pelle Vos,
Alan Forsyth, Floris-Tijn Schuijt en
Jonas Gomoll. Evenals Zach Wallace
die naar Bloemendaal verkast. 

AANWINSTEN
Inmiddels begroette HGC twee aan-
winsten: Daan Taphoorn en Sam
Figge. Doelman Daan Taphoorn
(20), komt over van Amsterdam,
waar hij de laatste seizoenen twee-
de keeper was. Bij Jong Oranje is
Taphoorn wel de eerste doelman.

Aanvaller Sam Figge (21) komt van
Bloemendaal, waar hij drie seizoe-
nen actief was. Eerder speelde hij
bij Oranje-Rood. Hij maakte in het
verleden deel uit van Jong Oranje.

Coach Bram Lomans is content
met de aanwinsten. “We zijn blij dat
wij voor komend seizoen deze twee
enthousiaste Nederlandse talenten
aan HGC hebben kunnen binden.
Het past in ons streven van verjon-
ging en zo werken wij aan een toe-
komstbestendig elftal.”

HGC mocht meteen vol aan de bak
met duels tegen Den Bosch en
Amsterdam. Beide wedstrijden
gingen verloren. Daarna volgden
overwinningen op hdm, Bloemen-
daal en Kampong. In een later sta-
dium werden ook Hurley en KZ
aan de zegekar gebonden. 

COACHWISSEL
In de winterstop prijkte de ploeg
op een vijfde plaats. Desondanks
besloten HGC en coach Robbert-
Jan de Vos na een evaluatie uit el-
kaar te gaan. Suzan Veen-Van der
Wielen nam het stokje over. Daar-
mee keerde de voormalig interna-
tional terug bij haar club. 

RESULTATEN
Onder leiding van Veen behaalden
de Gazellen in maart een zege op
hdm. Daarna duurde het tot de
laatste speeldag voordat weer een
driepunter werd geboekt, tegen KZ
Tussendoor speelde HGC wel vier
keer gelijk. Iets te vaak om aan-

spraak te maken op de play-offs.
Uiteindelijk resteerde een zevende
plaats. Een plekje lager dan waar-
op de coach had gehoopt. 

ONTWIKKELEN
Desondanks ziet Veen voldoende
perspectief. “Wij proberen ons te

ontwikkelen tot een steady Hoofd-
klasse-ploeg,” zo liet de coach aan
Hockey.nl weten. “Dit team was op
zoek naar balans en rendement.
Het scorend vermogen moest om-
hoog. Dat is in mijn ogen gelukt.
Uiteindelijk gaat deze club echt wel
een keer play-offs spelen.”

Met dat scorend vermogen heeft
de coach een goed punt. Dit sei-
zoen liet Lola Riera zich nadrukke-
lijk gelden. De verdediger knalde
maar liefst 18 keer raak, waarvan
17 treffers uit een strafcorner. 

AANWINST
Ook bij de dames van HGC is de
blik inmiddels naar voren gericht.
De club begroette recent met Zoë
Admiraal de eerste aanwinst. De
19-jarige middenvelder maakt de
overstap van Amsterdam, waar zij
op 15-jarige leeftijd debuteerde in
Dames 1. Admiraal maakt deel uit
van Jong Oranje en doorliep eerder
alle Nederlandse jeugdselecties.

GOED GEVOEL
Admiraal tekende een contract
voor twee seizoenen bij HGC, met
de optie voor nog een seizoen.
Een bewuste keuze van de jeugd-
international voor wie veel belang-
stelling was. “Ik was op zoek naar
een club die aan het bouwen is. Ik
heb fijne gesprekken gevoerd en
Suzan gaf me veel vertrouwen. Ik
kreeg een goed gevoel bij haar. Zij
is bezig om een team op te bou-
wen en wil jonge talenten een
kans geven. Iets waar ik naar op
zoek was.”

WASSENAAR - Het seizoen
2022/2023 was het nét niet
voor de vaandelteams van
HGC in de Tulp Hoofdklasse.
De heren eindigden op de
negende plaats, terwijl de
dames de competitie afslo-
ten op een zevende stek.
Desondanks is de blik op De
Roggewoning alweer nadruk-
kelijk naar voren gericht en
wordt er gebouwd aan de
toekomst. 

Van de dames van HGC
werd dit seizoen het nodige
verwacht. Zeker door de
buitenwacht. Dit vanwege
de komst van international
Margot van Geffen en de
Spaanse verdediger Lola
Riera. En gecompleteerd
met een fitte Eva de Goede
moesten de play-offs toch
haalbaar zijn. 

HGC bouwt aan de toekomst

Dames HGC moeten steady worden
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“Tja, het is inderdaad niet geworden
wat we hadden verwacht,” verzucht
Bianca Huiskens, aanvoerder van
Hudito. “Eigenlijk viel alles het hele
seizoen steeds de verkeerde kant
op. Pech, ongelukkige tegengoals en
niks zat mee. Daar kwamen vervol-
gens ook nog enkele langdurige
blessures bij en dat heeft veel im-
pact gehad. Toch hebben we met
het team alles gegeven.”

EXTRA TRAINEN
Bij de start van het seizoen was
het een heel ander verhaal. Hudito
draaide een goede voorbereiding
en ook werd besloten wekelijks
een extra trainingsmoment in te
voeren. Met een dubbele training
op de dinsdag en op woensdag
kracht- en conditietraining in de
sportschool. Daarnaast werd de
staf uitgebreid en zorgde de door-
stroming van enkele jeugdspeel-
sters voor nieuwe dynamiek. 

GOEDE START
Hudito startte dan ook met ver-
trouwen aan de competitie. Op de

eerste speeldag behaalde de ploeg
een goed punt tegen AMVJ en leed
vervolgens enkele nipte nederla-
gen. Onder meer tegen titelfavo-
riet Leiden. “Dat was een goede
wedstrijd,” weet de aanvoerder.
“Na 60 minuten stonden we nog
op een 0-1 voorsprong. Op een ge-
geven moment maakten zij de 1-1
en in de laatste minuten verloren
we ook nog. Dat zijn echt zure ne-
derlagen.”

BEKERSFEERTJE
In die periode speelde Hudito ook
een prachtig duel in de Gold Cup
tegen hoofdklasser Klein Zwitser-
land. “Een geweldige ervaring.
Heel Hudito stond langs de kant
en iedereen en alles was opge-
trommeld om ons te steunen. Echt
een lekker bekersfeertje en we

hebben top gespeeld. Ondanks
het 2-3 verlies gaf het veel vertrou-
wen en zorgde ook voor een su-
perpositieve sfeer in het team.”

NÉT NIET
Helaas vertaalde dat goede gevoel
zich niet in punten. Desondanks
speelde de Delftse formatie zeker
niet slecht. “Het was alleen te vaak
nét niet. Wij hebben dit seizoen
zes wedstrijden met 1 doelpunt
verschil verloren. Dat zegt ook
iets.” 

Misschien was het eerste duel na
de winterstop tegen AMVJ wel
exemplarisch. “Na een geweldige
teamtrip in Parijs waren we hele-
maal klaar om met z'n allen te 
knallen. Dat kwam er ook uit. Wij
speelden goed en creëerden de

nodige kansen. Maar vervolgens
krijg je twee counters om de oren
en wordt het 2-0. Dan weet je ook
dat het punten rapen wordt.”

VREDE
Hudito verzamelde dit seizoen
slechts drie punten en de degrada-
tie was al vroeg een feit. “Dat is
heel zuur, maar uiteindelijk moet
je er ook vrede mee hebben. Het
was niet goed genoeg en dan red
je het niet. Aan de andere kant
was het zeker geen verloren jaar.
We hebben mooie potten ge-
speeld tegen gave tegenstanders
en op Leiden en Schaerweijde hoc-
keyen is nooit een straf.”

“Ik heb ook onwijs veel respect
voor de meiden en hoe iedereen
er elke week voor is blijven gaan.
De sfeer is ook goed gebleven. En
om met een positief gevoel af te
sluiten, hebben we afgesproken
alles op alles te zetten en in de
laatste wedstrijd nog vol voor een
overwinning te gaan. Dat is nu het
doel.”

AFSCHEID
Volgend seizoen acteert Hudito
dus weer in de eerste klasse. Ove-
rigens wel met een gewijzigde se-
lectie. Van de huidige groep
nemen 6 speelsters afscheid.
Onder hen ook Bianca Huiskens.
“Na zeven seizoenen in Dames 1
vind ik het tijd voor andere dingen.
Ik heb de ambitie om volgend jaar
de marathon van Rotterdam te
lopen, dat wordt een nieuwe uitga-
ging.”

NIEUW TEAM
Dit betekent wel dat er op Hudito
moet worden gebouwd aan een
deels vernieuwd team. De zoek-
tocht naar versterkingen en de in-
schrijving voor open trainingen is
inmiddels gestart. “Daarnaast
komen er goede meiden door uit
Dames 2 en met de kern die er nu
staat, verwacht ik dat het team vol-
gend seizoen in de top-5 kan mee-
draaien. Weliswaar zonder mij,
maar ik blijf de meiden natuurlijk
wel steunen. Ik zal nog heel wat
zondagen langs de lijn staan.” 

DELFT - Het kon vorig jaar
niet op voor de dames van
Hudito. De Delftse ploeg
denderde met heerlijk hoc-
key door de eerste klasse
en pakte overtuigend het
kampioenschap. Van de
stap naar de Overgangs-
klasse werd dan ook veel
verwacht. Maar dat liep
even anders. Hudito wist
dit seizoen nog niet één
wedstrijd te winnen en
degradatie was al vroeg
een feit. 

'We zijn blijven hockeyen'
Ondanks het feit dat Hudito dit seizoen weinig punten behaalde, on-
derscheidde de ploeg zich met positief hockey. “We zijn dus niet met
z'n allen in de cirkel gaan hangen, maar juist blijven hockeyen,” zegt
Bianca Huiskens. 

“Dat hebben we als team ook uitgesproken. Niet ingraven, maar voor-
uit spelen en bij het plan blijven. Ook in de Overgangsklasse waar
echt goed gehockeyd wordt. Alle teams willen ook hockeyen.”

“Natuurlijk ligt het tempo in de OVK een stuk hoger en je staat tegen-
over ploegen met veel kwaliteit. Maar we zijn niet gepromoveerd om
ons een heel seizoen lang in te graven. Dat past ook niet bij ons. Wij
moeten het van hockey hebben en zijn daarmee een eind gekomen.”

“Helaas was het niet goed genoeg. Maar als het in de eerste seizoens-
helft nét een beetje had meegezeten, had het ook zomaar anders
kunnen lopen. Toch mogen we ook trots zijn. Vooral op de manier
van hockeyen en hoe wij er iedere week met het hele team voor zijn
blijven knokken. Dat was gewoon heel gaaf!”

'Mooie potten tegen gave tegenstanders'
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RHC-routinier Damon Reinigert
kijkt dan ook al reikhalzend uit
naar de eindstrijd. En overigens
niet alleen hij. Damon is onderdeel
van een volledig RHC-gezin. “Mijn
vader is de manager van Heren 1,
mijn zusje speelt op de club en
mijn moeder doet ook van alles.
Van bardienst en managerstaken
tot wedstrijden filmen. Zo zijn er
overigens meer. We hebben bij
Heren 1 een hele betrokken groep
ouders die altijd komen kijken en
ook de lunch regelen.” 

START
Voor Damon en zijn teamgenoten
begon het toernooi om de Silver
Cup op vrijdag 17 maart met een
uitduel op Ypenburg. “We wonnen
die wedstrijd met 4-1. Het was wel
leuk om tegen hen te spelen

omdat we veel spelers kennen. Er
kwamen veel mensen kijken vanuit
RHC en HCY. Een lastige uitwed-
strijd, maar toch in de buurt.”

REGEN
Twee weken later stond de ploeg
in de stromende regen op Baren-
drecht te spelen. “We moesten

onszelf wel opladen om met ple-
zier op het veld te staan. We heb-
ben met elkaar afgesproken om
koste wat kost te winnen en een
leuke thuiswedstrijd af te dwingen.
Het werd 3-2 voor ons en het was
opnieuw geen makkelijke wed-
strijd.”

BUS
In de volgende ronde kwam op-
nieuw een uitduel uit de koker:
WFHC Hoorn. “De Silver Cup
begon op dat moment al echt te
leven binnen de groep en op de
club. Voor ons als spelersgroep
was er een bus geregeld en er was
ook nog een touringcar voor de
fans. Hoewel het een uitwedstrijd
was, stond er vijftig procent RHC-
publiek langs de lijn. Dat was ook
weer mooi. Helemaal omdat we
opnieuw wonnen, met 4-1.”

THUIS
De maandag erop kwam er bij de
loting voor de kwartfinales einde-
lijk een thuiswedstrijd uit de bus,
tegen USHC. “Dat was eigenlijk
waar we het allemaal voor gedaan
hebben. En dat kwam er ook wel
uit. Het was opnieuw een lastige
wedstrijd, maar met 1-0 trokken
we 'm over de streep. Het was on-
nodig spannend, omdat we onze
kansen niet afmaakten. Maar we
hadden wel een veldoverwicht.”

BEKERSFEER
In de halve finale speelde RHC op-
nieuw thuis, tegen FIT. “Een twee-
deklasser, maar zij hebben wel
drie ploegen uit onze poule uitge-
schakeld en het iedereen lastig ge-
maakt. We waren dus gewaar-
schuwd en wilden hen niet
onderschatten.”

De wedstrijd leefde enorm aan de
Lange Kleiweg waar een heerlijk
bekersfeertje hing. “Het is nog
nooit zo vol geweest op de club en
langs het veld. Er stonden rijen
vrienden, familie en kennissen. De
tegenstander was ook nog eens
met een bus uit Amsterdam geko-
men. Uiteindelijk bleken we toch
een flink maatje te groot en werd
het 8-1. We hebben na afloop wel
even een feestje gebouwd. Het
was mooi geregeld met een dj en
een zanger. Het was megadruk.
Een hoogtepunt voor de club.”

FINALE
Met het bereiken van de halve fi-
nale was het al zeker dat RHC vol-

gend jaar in de Gold Cup mag
speken, met kans op een aantrek-
kelijke thuiswedstrijd tegen een
topteam. Maar het absolute hoog-
tepunt van dit seizoen moet eigen-
lijk nog volgen. Want op 27 mei
wacht op Houten de finale tegen
Helmond. 

Helmond is eveneens een eerste-
klasser. De Brabanders liggen op
koers voor play-offs naar de Over-
gangsklasse. Mede dankzij de
goals van oud-international Bob
de Voogd. Geen gemakkelijke klus
dus voor RHC. 

Toch heeft Damon veel vertrou-
wen. “Op papier zijn we waar-
schijnlijk gelijkwaardig. Het wordt
uiteindelijk de sterkste tegenstan-
der in dit bekerseizoen. Daarom
gebruiken wij de resterende com-
petitiewedstrijden als voorberei-
ding. We hebben teveel punten
verspeeld om aanspraak te kun-
nen maken op de bovenste twee
plekken.”

INZAMELING

VOEDSELBANK

RHC speelde in de kwartfinale
van de Silver Cup tegen USHC.
Tijdens en na de wedstrijd
werd er via QR-codes geld in-
gezameld en gedoneerd voor
de Voedselbank. De animo was
groot. Het bestuur van RHC
heeft het totaalbedrag opge-
hoogd naar 1000 euro en dit
via een cheque aangeboden
aan de Voedselbank Rijswijk. 

RIJSWIJK - Nooit eerder
kwamen de heren van
Rijswijksche ver in de Silver
Cup. Maar dit seizoen is
alles anders. Na vijf over-
winningen staat de ploeg
op 27 mei in de finale waar
eersteklasser Helmond
wacht. Door het bekeravon-
tuur is het een seizoen om
nooit te vergeten.

RHC beleeft een topseizoen in de Silver Cup

NIEUWE

COACH

De bekerfinale wordt ook het
laatste hoogtepunt voor coach
Joost van Nes. Hij neemt af-
scheid en wordt komend sei-
zoen opgevolgd door Dirk
Wils. 

Damon: “Voor Joost is het
extra leuk dat we in zijn laat-
ste jaar in de finale van de Sil-
ver Cup staan. We willen Joost
en Declan bedanken voor het
mooie seizoen en de tijd en
inzet die zij er al die jaren heb-
ben ingestoken. De spelers-
groep blijft wel bij elkaar, so-
wieso de jongens van mijn
lichting. We hopen verder te
kunnen bouwen en dan langer
voor de eerste twee plekken
te kunnen meespelen.”

FOTO’S: RHC
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Wiegert Schut begon ooit met
hockeyen bij Kieviten, maar ging
al vroeg naar hdm waar hij de
volledige jeugdopleiding doorliep.
Vervolgens speelde hij een aantal
jaren bij HGC en maakte daarna
de overstap naar Amsterdam. In
2020 keerde hij terug op het
oude nest. Destijds een nogal
verrassende stap.  

VAN DRIEL
Dat kwam vooral door hdm-
coach Erik van Driel. “Ik had al
eens vaker een berichtje van hem
gehad, maar in 2020 kwam hij
met een heel duidelijk plan. Na
een eerste gesprek heb ik ge-
vraagd waarom ik van de Hoofd-
klasse naar de Promotieklasse
zou gaan? Toen was het nog een
'no-go'.” 

DIEPTEPUNT
Van Driel gaf echter niet op en na
nog enkele gesprekken begon het
bij Schut te kriebelen. “Uiteinde-
lijk heeft hij mij overtuigd om het
toch te doen. Het voelde ook
goed om weer terug te zijn. Tot-
dat de Promotieklasse werd stil-
gelegd vanwege de coronamaat-
regelen. De Hoofdklasse mocht

onder bepaalde voorwaarden wel
doorgaan. Toen heb ik wel even
gedacht 'shit, wat heb ik gedaan'.
Dat was toch wel een diepte-
punt.”

PROMOTIE
Vorig seizoen was alles anders.
Met als bekroning de promotie
naar de Hoofdklasse, via de winst
op SCHC in de play-offs. “Toch
was de promotie niet het enige
hoogtepunt, want ik heb met dit
team en de club zoveel mooie
dingen meegemaakt. Ik loop er al
van kinds af aan rond, ik ken er

zoveel mensen en het voelt echt
als een tweede thuis. 

PLAY-OUTS
In de Hoofdklasse startte hdm dit
seizoen met een aantal doelstellin-
gen. “Doel één was geen twaalfde
worden. Dat werd wel snel duide-
lijk. Daarna hebben we onze blik
gericht op de negende plek. Toen
dat onhaalbaar werd, hebben we
de 'play-outs' omgedoopt tot 'play-
offs'. We vinden het maar een
stomme naam, play-outs. Het gaat
voor ons om handhaving in poten-
tieel drie hele gave wedstrijden.”

KLUS
In de play-outs moet hdm het op-
nemen tegen Hurley. Schut heeft
veel vertrouwen in een goede af-
loop. “We geloven in elkaar en
zijn eigenlijk 'te goed' om eruit te
gaan. Toch is iedereen zich ervan
bewust dat het een grote klus
wordt. Van onderschatting zal
van onze kant zeker geen sprake
zijn. Want vorig jaar hebben we
gezien hoe kan gaan. Wij wisten
toen dat we het SCHC heel moei-
lijk konden maken. Maar de
grootste stunt was dat Voordaan
ook nog won van Tilburg.”

BLOEMENDAAL
Hoe het ook afloopt met de play-
outs van hdm, komend seizoen is
Schut in de Hoofdklasse actief, bij
Bloemendaal. Half april werd be-
kend dat hij de overstap maakt
naar de Musschen. Een beslissing
die voor de Haagse aanvoerder
overigens niet gemakkelijk was. 

“Toen ik werd benaderd door
Bloemendaal dacht ik in eerste
instantie 'shit'. Ik heb het enorm
naar mijn zin bij hdm en de club
voelt voor mij als familie. Daar
neem je niet zomaar afscheid
van. Maar uiteindelijk kwam ik tot
de conclusie dat het een kans is
die ik niet mag laten lopen. Het is
hartstikke gaaf om bij een top-
club voor de prijzen te mogen
spelen. Bovendien maakte de
club mij duidelijk dat ik 'gewoon'
keuze nummer één was. Ze wil-
den me dus heel graag hebben.”

FOCUS
Er zal voor Schut logistiek nog wel
het één en ander gaan verande-

ren. “Ik woon in Amsterdam en
hockey en werk Den Haag. Dus
daar zal ik de komende periode
nog verdere invulling aan geven.
Maar eerst ligt de focus vooral op
een goede afloop van het seizoen
met hdm. Met veel van mijn
teamgenoten speel ik sinds mijn
elfde of twaalfde. Dat schept een
band en in zo'n vertrouwde om-
geving kom ik het best tot mijn
recht.”

DEN HAAG -  Wiegert Schut
kwam in 2020 terug naar
hdm, de club waar hij in
zijn jeugd ook speelde. Dat
bleek een prima keuze. Als
aanvoerder groeide hij uit
tot een boegbeeld en een
onverzettelijke aanjager.
Komende zomer maakt hij
de overstap naar Bloemen-
daal. Nu ligt eerst de focus
op de play-outs om hand-
having in de Tulp Hoofd-
klasse Heren af te dwingen. 

Wiegert Schut wil goed afsluiten bij hdm

PRIJZEN 

PAKKEN

Wiegert Schut zal zich volgend
seizoen bij Bloemendaal aan
weinig spelers hoeven voor te
stellen. Arthur van Doren is
zijn zwager en Jorrit Croon is
een van zijn beste vrienden.
Bovendien speelde Schut met
diverse Musschen in Jong
Oranje en in het Nederlands
zaalhockeyteam. 

Dit maakt de overgang van
hdm iets minder moeilijk, al
ligt de nadruk uiteraard op de
sportieve uitdaging. “Ik kijk er
heel erg naar uit om met de
beste spelers van de wereld
op het veld te staan,” zegt
Wiegert. “Ik wil graag nog veel
leren en prijzen pakken. Want
als je bij Bloemendaal speelt,
dan gaat het om de prijzen.
Het team heeft geweldige spe-
lers en is heel hecht. Ik hoop
me er thuis te voelen.”



I
n 2013 werd Ingrid Vogels verliefd
op het vergroenen van daken. Ze
besloot Green2Live op te richten,

waarmee ze al talloze bedrijven en
gemeentes heeft geholpen met het
realiseren van verduurzamingsplannen.
Zelf actief op sportverenigingen, zag ze
dat ook daar veel te halen viel. "Dan
zat ik in het clubhuis en zag ik dat daar
de hele dag de deur openstond. Nie-
mand keek verder ergens naar, dat
vond ik zonde,” vertelt Ingrid hierover.
Zo is zij gestart met het vergroenen
van sportclubs: met onder andere led-
verlichting langs de velden, duurzame

verwarming en watervoorziening en
zonnepanelen heeft zij al vele topclubs
geholpen én won ze zelfs de KNHB
Best Practice Award.

Ongeveer een jaar geleden kwam Ing-
rid zo ook - via ABN AMRO ‘Club van
morgen’ - bij HC Rotterdam terecht.
Ze heeft met Green2Live het haalbaar-
heidsplan van de zonnepanelen uitge-
werkt. Zo’n totaalplaatje is vaak nét het
duwtje in de rug dat hockeyclubs nodig
hebben naar een groenere vereniging,
vertelt Ingrid: "Veel hockeyclubs hebben
wel de wens om duurzamer te wor-

den, maar weten niet hoe. Energieplan-
nen belanden vaak in de la.Wij gaan
dan door waar anderen dan stoppen.”
Zo heeft zij geholpen met de aanvraag
van subsidies, het bouwplan voor het
dak en de levering aan het energienet.

Nu het zonnepanelenplan, wat in totaal
300 panelen omvat, in volle gang is, wil
Green2Live graag nóg meer doen om
bij te dragen aan een duurzaam HC
Rotterdam. Het bedrijf doneert
daarom niet alleen 16 zonnepanelen,
maar kijkt zelfs al voorbij dit project:
"Dit jaar bestaan wij 10 jaar en om dit

te vieren geven wij de club een jaar
lang energiemonitoring cadeau. Hier-
mee geven wij inzicht en advies in het
verbruik, om te kijken hoe HC Rotter-
dam nog verder kan verduurzamen,”
aldus Ingrid. Dat vinden wij als club fan-
tastisch, maar Ingrid Vogels wordt er
zelf ook blij van: "Het is mijn passie om
sportverenigingen te begeleiden naar
een groenere toekomst. Als dat vervol-
gens echt lukt, vind ik dat zó cool!”

DUURZAME PARTNER 
HC ROTTERDAM
GREEN2LIVE DONEERT
16 PANELEN
De club kent al vele zonnetjes. Van teamadopties en zakelijke donaties tot
een succesvolle Munten voor Punten-actie: HC Rotterdam zet massaal de
schouders eronder om zonnepanelen op het dak te krijgen. Vandaag staat
één van deze toppers even extra in de schijnwerper: Ingrid Vogels. 
Zij zet zich met haar bedrijf Green2Live in voor een duurzame hockeyclub.



Voor Van Aken was haar laatste
seizoen wellicht niet het leukste,
maar wel het meest bijzondere in
haar carrière. Dit begon al in de
vroege zomer van 2022, toen KZ
zich via de play-outs handhaafde
in de Tulp Hoofdklasse Dames. 

LEEGLOOP
Daarna volgde een forse leegloop.
Maar liefst 17 speelsters vertrok-
ken en ook coach Jorge Nolte nam
afscheid. Slechts vijf speelsters ble-
ven, onder wie aanvoerder Sabine
van Silfhout, keepster Anna-Louise
Nijdam en verdediger Bernice van
Aken. 

KLAPPEN
Voor de nieuwe coach Razwan
Ahmed lag er dan ook een enorme
klus om met een bijna volledig
nieuwe groep succes te halen. Dit
bleek te veel gevraagd. De Steen-
bokken behaalden tot de winter-
stop geen enkel punt. 

“Daar hoopte niemand op, maar er
zijn diverse aanwijsbare redenen
waardoor het zo gelopen is,” zegt
Bernice van Aken. “Er is natuurlijk
veel veranderd. Een nieuwe staf,
een nieuwe groep en daar boven-
op kwamen heel veel blessures.
We hebben in de eerste seizoens-
helft enorm veel klappen gehad.
En als je in die hoek zit is het su-
perlastig om de knop te vinden om
het om te draaien.”

TEAMPROCES
De winterstop kwam dan ook als
geroepen. “Daarin hebben we veel
met elkaar gesproken en de na-
druk gelegd om als team dicht bij
elkaar te blijven. Dat hebben we
goed opgepakt. In dat opzicht
heeft de winterstop en de team-
trip voor een ommekeer gezorgd.

In die periode konden we ook voor
het eerst beschikken over een vol-
ledige selectie.”

De ommekeer was meteen zicht-
baar. Bij de herstart van de com-
petitie won KZ van Bloemendaal
en hdm en pakte tegen Pinoké een
goed punt. Daarna stokte de pun-
tenteller, al speelde KZ zeker niet
slecht en ontbeerde het ook wat
geluk. Zo gingen vijf duels met een
goal verschil verloren. 

DEGRADATIE
Desondanks was op 30 april, na de
4-3 nederlaag op Rotterdam, de
degradatie een feit. “Zuur, maar
we hebben er met elkaar alles aan
gedaan. Vol voor goede resultaten
gevochten en de hoop op mooie
momenten in leven gehouden. 

Uiteindelijk was het niet genoeg.
Toch ben ik van mening dat dit
team Hoofdklassewaardig is. Dat
hebben we zeker na de winterstop
laten zien. Het was alleen over een
heel seizoen niet consistent ge-
noeg.”

HET IS GOED
Voor Bernice van Aken eindigt nu
haar hockeycarrière. Na 14 seizoe-
nen tophockey gaat de stick aan
de haak. “Die beslissing had ik in
de zomer al genomen. Ik werk als
forensisch psycholoog en de com-
binatie met tophockey wordt
steeds lastiger. Daarnaast merk ik
dat ik steeds vaker de behoefte
heb om andere dingen te doen en
mijn tijd anders in te delen.”

“De degradatie speelt daarbij geen
rol. Ik heb altijd keuzes gemaakt
die onafhankelijk zijn van coach,
team of prestaties en dat is nu ook
het geval. Voor mij was dit een
goed moment om te zeggen: 'het
is goed zo'. Ik ben inmiddels 32 en
na drie seizoenen KZ, acht jaar
HGC en drie seizoenen Rotterdam
is het ook wel eens mooi geweest.”

UNIEK
Toch moet het ergens ook zuur
zijn om zo'n lange carrière te
beëindigen met degradatie. “En
toch is dat absoluut niet zo,” bena-
drukt Bernice. “Want buiten mijn
liefde voor het spelletje haal ik
veel voldoening uit het teampro-
ces. Vooral omdat je op een heel
intense manier met elkaar samen-
werkt.”

“In een vriendenploeg is dat ge-
makkelijk, maar in topsport kies je
je teamgenoten niet. Toch moet je,
ook met mensen die je minder
goed liggen, op een bepaalde ma-

nier een connectie creëren om
samen naar hetzelfde doel toe te
werken. Dat is een uniek iets van
topsport en vind je nergens an-
ders.”

NIETS MOOIERS
Bij KZ was dit zelfs extra het geval.
“Wij hadden een groep met meer-
dere nationaliteiten, iedereen
moest wennen en we hadden veel
tegenslag. Om eruit te komen,
móesten we er met z'n allen onze
schouders onder zetten. Dat heb-
ben we gedaan op een manier die
heel uniek is.”

“We zijn blijven knokken en bij el-
kaar gebleven en dat maakt het af-
scheid ook goed. Qua resultaten
was het misschien niet bevredi-
gend, maar dit team heeft mij ge-
geven wat ik nog één seizoen heel
graag wilde: op een unieke manier
samenwerken. Er is niks mooiers
dan dat.”

MOOIE BASIS
Bernice neemt daarom met een
goed gevoel afscheid. Ook in de
wetenschap dat het team voor een
groot deel bijeen blijft. “Diverse
meiden hebben uitgesproken te
willen blijven. Daarmee staat er
een mooie basis voor volgend sei-
zoen om hopelijk het voorbeeld
van Oranje-Rood te volgen. Binnen
een jaar terug dus, al gaat dat niet
zomaar.” 

“Ikzelf zal daar niet meer bij zijn,
maar ik kom uiteraard wel graag
kijken. Tenminste, als mijn eigen
speelschema het toelaat. Het is de
bedoeling dat ik volgend seizoen
samen met mijn zus in de vetera-
nen van Victoria ga hockeyen. Dat
is best een goed niveau, maar ook
heel ontspannen.”

DEN HAAG - Met een 
1-2 nederlaag kwam er
op zondag 14 mei
definitief een einde aan
het Hoofdklasseavon-
tuur van de dames van
Klein Zwitserland. Na
twee seizoenen op het
hoogste niveau, waar-
van het laatste jaar
nogal hectisch was, viel
het doek. En dat was
toch even slikken. Ook
voor de afscheidne-
mende routinier Ber-
nice van Aken.
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Bernice van Aken neemt afscheid van KZ

'Het team heeft mij gegeven wat 
ik nog heel graag wilde ervaren'



At Regal Rexnord, our business purpose is to create a

better tomorrow by energy-efficiently converting

power into motion. As a leading producer of motors

and related components, our essential products help
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hospitals, homes, and senior living facilities; industrial
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Eigenlijk was het helemaal niet de
bedoeling dat Kai Been vorig sei-
zoen hoofdcoach zou worden van
het vaandelteam. Been had na 29
jaar hockey bij Westland net zijn
hockeystick opgeborgen en werd
assistent van coach Willem Kauff-
mann. “Die samenwerking verliep
niet vlekkeloos,” is Been eerlijk. 
“Er was geen klik tussen ons. Dat
kan gebeuren.”

INTERIM
De resultaten vielen tegen en dus
besloot Kauffmann in november
2021 te vertrekken. Been werd
aangesteld als interim-coach. In 
de winterstop werd besloten dat
hij het seizoen zou afmaken. “De
speelsters waren enthousiast en
bovendien is het niet eenvoudig

om een nieuwe coach te vinden in
de winterstop. Na overleg met het
bestuur en de selectie hebben we
afgesproken dat ik als coach aan
zou blijven. Voor mij was het een
mooie uitdaging.”

WET VAN MURPHY
Op dat moment was er nog weinig
hoop op een goede afloop van het
seizoen. “We wisten dat wij voor
een moeilijke opgave stonden. We
zijn wel beter gaan hockeyen,
maar hadden het geluk niet altijd
aan onze zijde. De Wet van Mur-
phy trad eigenlijk in. We hadden te
maken met enkele blessures en
een trainerswissel is nooit super.
Als de resultaten vervolgens ach-
terblijven, weet je dat het een las-
tig seizoen wordt.'' 

OPDRACHT
Degradatie kon dan ook niet 
uitblijven. “Het was goed dat het
seizoen klaar was. We hebben 
er veel van geleerd,” zegt Been, 
die in de zomer op voorspraak 
van het team werd benoemd 
tot hoofdcoach. De opdracht 
voor Been was duidelijk: een 
zo spoedig mogelijke terugkeer
naar de eerste klasse.

FINALES
Voor de coach was het belangrijk
dat hij over een fitte spelersgroep
kon beschikken. “Daar zijn we in
de zomer heel specifiek mee bezig
geweest. We hebben een looptrai-
ner laten komen die een heel pro-
gramma op maat heeft gemaakt.
Dat wierp zijn vruchten af.”

De jacht op promotie zorgde bij de
speelsters voor enige druk. In de

eerste wedstrijd van het seizoen
tegen Gouda verspeelde Westland
direct punten. “Daarna hebben we
ons goed herpakt en die lijn ver-
volgens goed doorgetrokken. We
staan er prima voor en hebben
een flinke voorsprong, maar er
komen nog wel een paar finales
aan. Het is fijn dat het na het vori-
ge seizoen nu zo goed gaat. Soms
moet je struikelen om weer op te
kunnen staan.”

NAALDWIJK - Vorig seizoen degradeerden de dames van
HV Westland uit de eerste klasse. Coach Kai Been bleef 
en is nu met het team hard op weg naar promotie. 
De ploeg is koploper in de tweede klasse C en de marge
lijkt voldoende. 

'Soms moet je 
struikelen om 
weer op te staan' 

Douwe de Haan is aanvoerder
van vierdeklasser HCWV. Al sinds
de D'tjes speelt hij bij de club, die
in 2003 werd opgericht. De A-ju-
nioren sloeg Douwe over. In 2016
werd hij gevraagd of hij wilde
spelen in nieuwe vaandelteam. 

DRUKKE BOEL
Zeven jaar later hockeyt hij nog
steeds in Heren 1. Daarnaast
traint hij verschillende jeugd-
teams en hij is jeugdcoördinator
van HCWV. “Ik ben zes dagen per
week op de club. Het is een druk-
ke boel, maar ik ben veel bezig
met hockey. Ik kan me ergere
jobs voorstellen,” lacht Douwe.

TITEL IN ZICHT
Douwe zag in al die jaren een
kampioenschap dichterbij komen.
Dit seizoen gaat het dan eindelijk
gebeuren. “Dit is het beste sei-
zoen dat we tot nu toe hebben
gedraaid. Dat komt mede door
onze coach Philippe van der Pal.
Hij heeft ervoor gezorgd dat een
groep technische gasten ook echt
een team is geworden.”

BEWEZEN
De aanvoerder van Wateringse
Veld heeft er alle vertrouwen in
dat het team ook in de derde
klasse mee kan draaien. “Dat
hebben we dit seizoen wel bewe-

zen. In de eerste drie rondes van
de Silver Cup versloegen we clubs
uit de derde klasse. En in de vier-
de ronde gingen we nipt met 3-2
onderuit tegen tweedeklasser De
Warande. Als wij op deze manier
blijven hockeyen en tactisch wor-
den we nog wat beter, kunnen
we in de derde klasse zeker ver-
rassen. Daar ben ik van over-
tuigd.”

GRAUWSLUIER
Hoe goed het jaar sportief ook is,
sinds 2 april hangt er een grauw-
sluier over het team. Op die zon-
dag overleed de pas 19-jarige
speler Pepijn na een tragisch ver-

keersongeval. De vreselijke ge-
beurtenis dompelde het team in
rouw. Douwe spreekt vol liefde
over zijn teamgenoot. “Er zat
niets fouts aan Pepijn. Alles wat
hij zei kwam uit het hart. Hij had
humor en had altijd het beste
met je voor.” 

STERKER MAKEN
Het team had in april een trip
naar Praag gepland en het be-
sloot na het plotselinge overlijden
van hun teamgenoot na overleg
alsnog met z'n allen naar Tsjechië
te vertrekken. “We hebben daar
vier onwijs mooie dagen meege-
maakt,” zegt Douwe. 

“We hebben heel veel steun aan
elkaar gehad. Het was een trip
met een lach en een traan. Zo'n
vreselijke gebeurtenis kan je als
team breken, maar ook sterker
maken. Dat is bij ons gebeurd.
Het geldt eigenlijk voor de hele
club.”

Het aanstaande kampioenschap
zal opgedragen worden aan de
teamgenoot die er niet meer is,
belooft Douwe. “Pepijn heeft ons
de tien punten voorsprong gege-
ven in het weekend dat hij over-
leed. Elke wedstrijd die we spe-
len, elk punt dat we pakken, is
voor onze nummer 9.”

DEN HAAG - Heren 1 van Wateringse Veld bestaat pas
zeven jaar. Dit seizoen - het kan bijna niet meer mis
gaan- viert het team haar eerste kampioenschap. En dat
zal emotioneel zijn. Want het was een bewogen jaar
waarin een van de spelers om het leven kwam bij een
tragisch verkeersongeluk. 

Wateringse Veld op weg naar

emotionele eerste titel

'Deze is voor 
onze nummer 9'

WATERINGSE VELD

FOTO: Aldo van der Meulen



A D V E R T O R I A L

HIGHSCHOOL HOCKEY OP
HET LEONARDO COLLEGE
Naast de sport- en dansklas biedt het Leonardo College ook Highschool-spor-

ten aan. We begeleiden de leerlingen die voor Highschool kiezen individueel

naar een hoger niveau in hun sport. Het highschool hockey is er hier één van.

Naast de 4 uur bewegingsonderwijs op school trainen highschool-leerlingen

twee keer per week twee lesuren onder schooltijd. 

De leerlingen kunnen daardoor werken aan hun (sport)talenten en die ont-

wikkelen, terwijl de schoolopleiding toch centraal blijft staan. Veel leerlingen

hebben al geprofiteerd van deze vorm van onderwijs. 

De Highschool is er voor zowel jongens als meisjes. 

Deelnemers moeten lid zijn van een vereniging en 

tijdens de door school georganiseerde sportmiddag 

laten zien dat zij over voldoende niveau beschikken 

binnen hun sport. De hockeytrainingen vinden plaats 

bij hockeyvereniging MHC Forescate. 



Coach Arthur Bussink is bezig aan
zijn eerste seizoen op Craeyen-
hout. “Vorig voorjaar werd ik bena-
derd door de club en hoorde ik
van de ambitieuze plannen,” blikt
hij terug. “Vlak voor de zomer van
2022 ben ik aangesteld en zijn we
begonnen met bouwen aan de se-
lectie. Vorig seizoen was de groep
vrij smal en moest er geregeld met
invalsters uit de jeugd worden ge-
werkt. Nu bestaat de groep uit 15
speelsters. We hebben amper
blessures gehad en konden daar-
door de trainingen fysieker en fa-
natieker inrichten.”

FILOSOFIE
Bussink heeft als coach een duide-
lijke filosofie. “Als speler was ik ac-
tief voor Rood-Wit en ik ben eigen-

lijk mijn hele hockeyleven al geïn-
spireerd door hoe ze het bij Bloe-
mendaal aanpakken. Ik hou van
goed verzorgd, aanvallend hockey
met snelheid en combinaties. We
willen daarnaast de tegenstanders
met durf en lef onder druk zetten.”

Deze aanpak is ook zichtbaar op
het veld. “We hebben echt een
fitte groep en dat is ook hard
nodig om onze speelstijl te kunnen

hanteren. Binnen ons team zijn
hard werken en energie leveren de
kernwaarden. Op de momenten
dat het minder gaat, kunnen we
daarop terugvallen. De ploeg is dit
seizoen mentaal weerbaarder ge-
worden.” 

SEIZOEN
Dat was ook nodig, want het sei-
zoen begon met een reeks teleur-
stellende resultaten. “In de eerste

vier wedstrijden pakten we maar
twee punten. Daarna hebben we
de koppen bij elkaar gestoken. Het
team teerde nog wat teveel op de
goede resultaten van het seizoen
ervoor waarin ze ook de play-offs
haalden. Tijdens een teamweek-
end hebben we aandacht besteed
aan de teamafspraken. Die zijn
sindsdien consequent doorge-
voerd.”

VIBE
Een groot deel van het team heeft
afgelopen winter ook in de zaal ge-
speeld, onder leiding van coach
Bussink. “We hebben ons daarin
goed staande gehouden. Er heer-
ste een positieve vibe met goede
resultaten. Die lijn hebben we
doorgetrokken richting de tweede
seizoenshelft. Voor mijn gevoel
heeft het team het kampioenschap
verdiend, maar we hebben alleen
ons eigen resultaat in eigen hand.”

KLAAR VOOR
Mocht Craeyenhout promotie via
de play-offs moeten afdwingen,
dan is het team er helemaal klaar
voor. In de trainingsprikkels en de
belasting van de speelsters is al
toegewerkt naar het intensieve
programma van de play-offs. “We
hebben dat geperiodiseerd en zijn
dus optimaal voorbereid. Wij wil-
len heel graag promoveren naar
de Overgangsklasse.” 

Hoe het seizoen ook afloopt; dui-
delijk is inmiddels wel dat Bussink
aanblijft als coach. “De kern van de
groep zal ook zeker doorgaan en
hier en daar zijn we op zoek naar
een kwaliteitsimpuls. Dat is ook
nodig om in de Overgangsklasse
een rol van betekenis te kunnen
spelen.”

Foto's © Jan van Tilburg
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DEN HAAG - Bij de
dames van Craeyen-
hout staat het hele sei-
zoen in het teken van
promotie naar de Over-
gangsklasse. En die
ambitie staat nog
steeds als een paal
boven water. Mocht
Craeyenhout er op de
laatste speeldag niet in
slagen koploper Zoeter-
meer in te halen, gaat
de ploeg zeer strijdbaar
de play-offs in. Maar
daarmee is de sportieve
honger nog niet gestild.

Arthur Bussink heeft het uiter-
mate naar zijn zin op Crayen-
hout. “Het is een warme familie-
club met ambitie en ik werk met
prettige mensen samen. Dat is
dan ook één van de belangrijk-
ste redenen dat ik graag nog
een seizoen doorga op Craeyen-
hout.”

Binnen de staf vervult iedereen
een belangrijke rol. “Teamma-
nager Natasja Vermolen organi-
seert alles rondom het team tot
in de puntjes. Assistent-trainer
Louk Kirch zou eigenlijk op dins-
dag bij de trainingen zijn, maar
hij is er ook op donderdag. En
hij probeert ook zo vaak moge-
lijk bij wedstrijden te zijn. Hij is
een beetje besmet geraakt door

het Craeyenhout-virus, in de
goede zin van het woord.”

“Fysiektrainer Tom Verboon is
er op dinsdagen en bij wedstrij-
den. Hij speelt een belangrijke
rol bij het plezier en de conditie
van de speelsters. Als staf doen
we het echt samen en we hou-
den elkaar bij de les. Dat gaat
heel goed.” 

Dames Craeyenhout zijn klaar voor promotie 

GOEDE SAMENWERKING
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De speelsters van Ring Pass waren
er dit seizoen al vroeg uit. Ze wil-
den minimaal de play-offs halen
om promotie naar de Promotie-
klasse te bewerkstelligen. Coach
Sjoerd Woelders was aanvankelijk
voorzichtiger, maar zag hoe zijn
team zich begin mei al verzekerde
van de strijd om promotie. 

PERSONELE PROBLEMEN
Het bereiken van de play-offs is
een knappe prestatie. Zeker gezien
de personele problemen waarmee
Ring Pass kampte. Met name in de
eerste seizoenshelft. “In die fase
hebben we het eigenlijk met
twaalf-en-half speelsters gedaan,”
lacht de coach. “Door enkele zware
blessures misten we drie speel-
sters en daarnaast gingen twee
meiden voor een half jaar naar het
buitenland. Die vrijheid hebben ze
ook. Zolang ze het maar niet ieder
jaar doen natuurlijk. Maar in dit
geval hadden ze een goede
reden.”

PUZZEL
Voor Woelders leverde het dikwijls
een uitdagende puzzel op. Want
als het aantal wisselmogelijkheden
tijdens wedstrijden beperkt is, be-
tekent het ook een extra fysieke
belasting van de groep. De trai-
ningsuren stonden dan ook voor
een groot deel in het teken van
het fit houden en krijgen van de
selectie. Die aanpak bleek te wer-
ken. 

In de play-offs, waarin Schaer-
weijde de eerste tegenstander zal
zijn, heeft Woelders waarschijnlijk

de beschikking over 15 speelsters.
“Dat is eigenlijk nog altijd eentje te
weinig, maar het is luxer dan we
dit seizoen in veel andere duels
gewend zijn. Bovendien hebben
wij een zeer fitte selectie. Dit sei-
zoen heb ik vaak gemerkt dat we
in de laatste kwarten  conditioneel
meer over hebben dan onze te-
genstanders.”

PLEZIER
Ring Pass speelt de laatste compe-
titiewedstrijd tegen kampioen Nij-
megen. Volgens Woelders een
mooie test voor de wedstrijden
tegen Schaerweijde. “Richting de
play-offs lijkt alles op z'n plek te
vallen. We spelen de laatste weken
erg lekker. Dat moeten we vast-
houden. Ik wil er niet te veel druk
op leggen, maar juist benoemen
hoe gaaf het is dat we voor pro-
motie spelen. Plezier hebben in de
sport is een belangrijke factor en
dat spat er nu van af.”

ZWAAR PROGRAMMA
De play-offserie tegen Schaer-
weijde start op donderdag 25 mei.
Twee dagen lager volgt de tweede
wedstrijd. En als de stand dan ge-
lijk is, moet er een dag later op-
nieuw gespeeld worden. 

“Fysiologisch kunnen deze teams
dat eigenlijk niet aan,” zegt Woel-
ders. “Deze speelsters hebben dat
nog nooit gedaan. Als het op een
derde wedstrijd aankomt, gaat het
erom wie de meeste inhoud heeft
én de meeste wil om te winnen. Het
liefst speel ik die derde wedstrijd
gewoon niet. Ik hoop ik dat wij het
na twee duels al hebben beslist.”

WERE DI OF LEONIDAS
Als Schaerweijde wordt verslagen,
volgt een duel met de nummer

tien van de Promotieklasse.
Waarschijnlijk Were Di of Leoni-
das. Een tegenstander die dan
een week vrij heeft gehad. “Dat is
natuurlijk een voordeel, maar an-
derzijds nemen wij bij winst tegen
Schaerweijde een goed gevoel
mee. Dat is ook wat waard.” 

KLAAR VOOR EEN STAP 
Woelders denkt dat zijn ploeg in
de Promotieklasse goed mee kan
draaien. “Aanvallend doen we het
leuk en kunnen we verrassen. In

het aantal tegendoelpunten en
strafcorners moeten we nog wel
een stap maken. Het is ook af-
wachten welke speelsters er vol-
gend seizoen bijkomen. Het liefst
ga ik met de huidige groep door
met wat extra aanvulling. Het is
nog niet duidelijk wat er bij zal
komen. Dat hangt ook af van het
niveau waarop we spelen. En
welke speelsters van andere
clubs uit het land naar Delft
komen om te studeren.”

DELFT - Met een uiterst
smalle selectie preste-
ren de dames van Ring
Pass Delft dit seizoen
uitstekend. Het team
van coach Sjoerd Woel-
ders draait steady mee
in de top van de Over-
gangsklasse B en
plaatste zich met
gemak voor de play-offs
naar de Promotieklasse. 

Plezier moet dames Ring Pass naar
Promotieklasse brengen

Avontuur
in India 
Sjoerd Woelders is bezig aan zijn
derde seizoen als coach van Ring
Pass. Eerder was hij onder andere
actief bij de topjeugd van Rotter-
dam en als hoofdcoach van de
dames van Hudito. Bij die club
nam Sjoerd begin 2019 vroegtij-
dig afscheid. Op hetzelfde mo-
ment besloot hij te stoppen met
zijn eigen hockeyschool. 

De deuren die hij dichtsloeg,
opende een andere deur. Want
een paar weken na zijn besluit,
zat Woelders in het vliegtuig op
weg naar India. “Ik zag een vaca-
ture van de Bovelander Founda-
tion voorbijkomen,” vertelt Woel-
ders. “Ik had daar eerder al iets
voor gedaan. Ze zochten iemand
die naar India wilde om op twee
verschillende plekken coaches en
trainers op te leiden.”

“Ik was met alles gestopt en
dacht: 'wat maakt mij het ook uit'.
Ik heb met Floris op kantoor 
gezeten en we waren er snel uit.

Hij vroeg me wanneer ik zou kun-
nen vertrekken. Ik antwoordde
dat, wanneer hij het wilde, ik naar
India zou gaan.”

KANSARME TALENTEN
Woelders gaf in India op twee
verschillende academy's training
aan coaches. Deze academies zijn
erop gericht dat kansarme hoc-
keytalenten een mogelijkheid krij-
gen om zich via de sport op te
werken. Tevens wordt er onder-
wijs aangeboden aan de jonge
spelers. 

“Het is de kans van hun leven. Op
de academy wordt alles voor hen
geregeld en betaald.”

Na een prachtig en intensief jaar,
ontvluchtte Woelders in het voor-
jaar van 2020 India. Kort voordat
het land volledig op slot ging door
corona. Toch was het geen defini-
tief afscheid. “Ik heb er mijn ver-
loofde ontmoet, dus af en toe reis
ik weer naar India. Het is de be-
doeling dat zij uiteindelijk naar
Nederland komt.”





Forescate-aanvoerder Lars Knoes-
ter tempert direct de verwachtin-
gen. “Er moeten eerst nog een
paar wedstrijden in de play-offs
worden gewonnen van de andere
nummers twee van de eerste klas-
se. En bij winst wacht ook nog een
duel met de nummer tien van de
OVK. Gevoelsmatig is de weg naar
promotie nog enorm lang.” 

NIEUW LEVEN
Knoester speelt al zo'n 20 jaar bij
Forescate en kan zich nog herinne-
ren dat de club geen vaandelteam
had. “Gelukkig stond er in 2008
een groep oudgedienden op om
Heren 1 nieuw leven in te blazen.

Spelers kwamen terug bij de club.
Zeker toen we een paar keer pro-
moveerden. Spelers die naar clubs
als HDM of HGC waren vertrokken,
keerden terug. Het is toch interes-
santer om in de Eerste Klasse te
spelen dan in de Vierde Klasse.”

DOELSTELLING
Dit seizoen ruikt Forescate aan
promotie naar de Overgangsklas-
se. Het niveau waarop de club in
1998 voor het laatst actief was.
Voorafgaand aan het seizoen was
het behalen van de play-offs de
doelstelling. “Vorig seizoen werden
we vijfde,” vertelt Knoester. “We
kregen er een paar spelers bij en

hebben in de zomer uitgesproken
om voor de top-2 te gaan. En dan
uiteraard het liefst met de titel.”

SEIZOENSTOETJE
Nadat Forescate de derby tegen
koploper Roomburg verloor, raak-
te het kampioenschap uit het
zicht. De ploeg staat wel stevig op
de tweede plek en is dus zeker van
de play-offs. Voor Knoester is het
voor het eerst in jaren dat hij weer
eens play-offs mag spelen. Voor
veel teamgenoten is het pas de
eerste keer. “Ik heb er zin in. Het is

voor mij lang geleden dat ik zo'n
seizoenstoetje heb gehad. Ik ben
26 jaar en een van de meer erva-
ren spelers. Het is afwachten wat
het met de rest doet.”

KLAAR VOOR DE OVK
Mocht promotie gerealiseerd wor-
den, heeft Knoester voldoende
vertrouwen dat het team ook in de
OVK voor de dag kan komen. “Het
wordt wel aanpoten, dat weten
we. Zoetermeer is vorig jaar ge-
promoveerd en heeft het nu lastig.
Toch heb ik er vertrouwen in dat

we mee kunnen doen op dat ni-
veau.”

“We hebben dit seizoen enkele oe-
fenwedstrijden tegen teams uit de
Overgangsklasse gespeeld en die
verliepen redelijk goed. We zijn
geen enkele keer van het veld ge-
veegd. Onze kracht is dat we een
fitte, talentvolle groep hebben.
Vaak hebben wij in het derde en
vierde kwart meer over dan de te-
genstanders. En we zijn een goed
collectief. Ook dat is een reden om
vertrouwen te hebben.” 
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Dat Zoetermeer vol strijdt voor
promotie is enigszins verrassend.
Ook voor de coach die het team in
de zomer van 2022 onder zijn
hoede nam. “Dat was voor mij een
nieuwe stap,” zegt Stoop die de af-
gelopen jaren actief was als coach
van Heren 2 en assistent bij Heren
1. Daarnaast was hij ook TC van de
jongenslijn. “Eigenlijk ben ik er
'blanco' ingestapt.” 

PLEZIER
Stoop startte de klus met het creë-
ren van een goede sfeer. “Dat is
voor mij een kernpunt. Want als
mensen het naar hun zin hebben
en met plezier spelen, komen de
beste prestaties. Een doelstelling
hebben wij bewust niet uitgespro-
ken. Het heeft ook geen zin in de
voorbereiding al bezig te zijn met
iets wat aan het einde van de com-
petitie mogelijk gaat spelen. We
kijken dus echt van week tot week
en dat werkt heel goed.”

KANTELPUNT
Zoetermeer startte de competitie
enigszins moeizaam. Met een ge-
lijkspel tegen Craeyenhout, enkele
nipte overwinningen en een ne-
derlaag op Rijswijk. “Vanaf de laat-
ste fase voor de winterstop kwa-
men we er beter in. De 2-6 winst
op Alphen was een belangrijk kan-
telpunt. Toen stonden we echt
heel goed te spelen en pakten
voor het eerst de koppositie.”

BESEF
De goede lijn werd na de winter-
stop doorgetrokken. Hoewel bij de
herstart eerst werd verloren van
Craeyenhout, volgde daarna een
sterke serie. “Toen begon er ook
bij de groep iets te dagen. Vooral
het besef om voor het eerst in de
clubhistorie te promoveren naar
de OVK.”

NIEUWE ERVARING
In april leek Zoetermeer steady op

weg naar de titel. Maar de afgelo-
pen weken liet de ploeg ineens
punten liggen. “Voor bijna alle mei-
den is het een nieuwe ervaring om
in deze fase nog vol voor promotie
te strijden. Dat zie je soms terug.
Tegen De Reigers stonden we in
de eerste twee kwarten te gespan-
nen in het veld en kwamen met

0-3 achter. Na de rust hebben wij
ons opgericht en gebeurde er in-
eens veel.”

“Uiteindelijk was het niet genoeg,
maar het maakt wel duidelijk waar
de groep staat. Als wij het vertrou-
wen hebben en tonen wat we het
hele seizoen al laten zien, moet

het goed komen. Promotie zou
een geweldige bekroning zijn. Ik
denk dat de meiden ook toe zijn
aan een stap hogerop. We hebben
dit seizoen de nodige oefenwed-
strijden tegen Overgangsklassers
gespeeld en doen daar niet veel
voor onder. Maar dat moeten we
nu wél laten zien.”

ZOETERMEER - Het wordt loeispannend voor de dames
van Zoetermeer. Wint het team op de laatste speeldag
van Qui Vive, dan is het kampioenschap en promotie
naar de Overgangsklasse een feit. Bij elk ander resul-
taat wachten loodzware play-offs en is alles onzeker.
De druk staat er dan ook vol op, al heeft coach Joep
Stoop veel vertrouwen. 

Dames MHCZ kunnen geschiedenis schrijven

VOORSCHOTEN - Vijftien jaar geleden had Forescate geen
Heren 1. In 2008 werd het vaandelteam van de hockeyclub
uit Voorschoten heropgericht. De ene stap omhoog volgde
na de andere. Nu staat de club op de rand van promotie
naar de Overgangsklasse. 

Forescate heeft 
trek in het 
seizoenstoetje

FORESCATE



Het nieuwe waterveld wordt aan-
gelegd op de plaats van het huidi-
ge veld 1. Dat is overigens geen
overbodige luxe want het semiwa-
terveld was al enkele jaren aan
vervanging toe. Begin mei zijn de
werkzaamheden gestart en als
alles volgens planning verloopt,
moet het nieuwe veld eind juni
klaar zijn. Dan beschikt de club
voor het eerst over een prachtig
waterveld waar vanaf volgend sei-
zoen volop kan worden gespeeld.  

SPORTHAL EN CLUBHUIS
Tegelijkertijd vordert ook de bouw
van de nieuwe sporthal en het
clubhuis. 

De nieuwe sporthal vervangt
sporthal De Schulpwei en de hoc-
key- en tennishal van De Kieviten.
De hal wordt geheel energieneu-
traal en richt zich op binnen- en
buitensporten. 

Het clubhuis vormt het centrale
hart van de nieuwe omgeving. 
De verwachting is dat de accom-
modatie in oktober of november
in gebruik kan worden genomen.
De huidige beachclub van Kieviten
wordt gesloopt. 

CENTRUM VOOR SPORT
Het vernieuwde complex vormt
straks niet alleen het nieuwe thuis

van De Kieviten, maar wordt ook
hét centrum van de sport in Was-
senaar. Om dit in de volle breedte
te benutten is de club gestart met
het opstellen van een visie richting
2023. 

Daarbij staat plezier in sport voor-
op. Niet alleen in sportief opzicht,
maar ook als ontmoetingsplaats
voor Wassenaarders. En als plaats
die een belangrijke impuls levert
aan een gezonde leefstijl. Daarom 
wil De Kieviten ook investeren in
verdere uitbreiding van de (bui-
ten)sportfaciliteiten. Naast golf,
hockey en tennis wordt ook ge-
dacht aan fitness en padel.  

100 JAAR
Met het nieuwe waterveld, het
clubhuis en de sporthal zet De Kie-
viten een belangrijke stap richting
de toekomst. Op dat pad wacht in
2026 overigens een belangrijke

mijlpaal. Dan staat namelijk een
groot feest gepland: het 100-jarig
bestaan van De Kieviten. En dat zal
in heel Wassenaar ongetwijfeld
groots worden gevierd. 

WASSENAAR - Het heeft letterlijk heel wat voeten in
aarde, maar er zit behoorlijk wat vaart in de nieuwbouw
op het complex van De Kieviten. Er wordt hard gewerkt
aan het nieuwe clubhuis én aan de aanleg van het
nieuwe waterveld. 

Kieviten D30-1 zoekt versterking
De Kieviten Dames 30-1 bestaat al jaren, maar het team had dit sei-
zoen te maken met een behoorlijke wisseling. Hierdoor moest er
weer opnieuw gebouwd worden. Ondertussen staat er weer een
sprankelend team. Maar enige versterking is wel gewenst. 

Met het nieuwe clubhuis en een waterveld voor de deur wil het team
graag nog meer hockeyplezier beleven. Klinkt dit als muziek in je
oren? Goed nieuws, want Dames 30-1 is op zoek naar nieuwe team-
genoten! Vind je het leuk om een keertje mee te trainen, neem con-
tact op met secretaris@kieviten.nl.

Nieuwbouw 
Kieviten nadert
voltooiing 

DE KIEVITEN
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Het is geen alledaagse stap. “Dat
hoor ik inderdaad vaker en ook op
de club moest het even landen,”
lacht Raymond. “Gelukkig zijn we
er in goed overleg uitgekomen.
Het wordt mij ook gegund. Ik wil
nog een keer een ultieme poging
wagen om met het 'oude lijf' te
vlammen en voor de wereldtitel te
gaan. En het is fijn dat de club
daar begrip voor heeft.”

WK LIFESAVING
Het wereldkampioenschap Lifesa-
ving wordt iedere twee jaar gehou-
den. De komende editie staat ge-
pland in augustus 2024 aan de
Australische Gold Coast. “Australië
is ook het Mekka van deze sport,”
weet Raymond. “In Nederland is
het een relatief onbekende sport,
maar daar is het heel groot. En

met ruim 5000 deelnemers is de
sfeer vergelijkbaar met de Olympi-
sche Spelen.”

DOEL
Raymond van Mourik beoefent de
sport al jaren. Het WK in 2020 in
Italië was zijn hoofddoel, maar
toen gooide corona roet in het
eten. Dit jaar kreeg hij een herkan-
sing, opnieuw in Italië. “Helaas
werd ik ziek waardoor ik niet opti-
maal kon presteren, al was het
met twee vierde plaatsen en een
vijfde plaats zeker niet slecht.”

LANGE VOORBEREIDING
En dus moet het in 2024 gebeuren.
“Dit lijkt ver weg, maar het WK
vergt een lange voorbereidingstijd,”
legt Raymond uit. “Het komende
EK, dat in september in België

wordt gehouden, is een eerste ijk-
punt. Daarna gaat de focus vol op
Australië, waar ik mogelijk ook een
deel van mijn voorbereiding ga
doen. Ik zou dus lange tijd afwezig
zijn en dat is voor de club niet
goed. Vandaar dat ik heb besloten
afscheid te nemen van Cartouche.”

OVERDRACHT
Van Mourik was sinds de zomer
van 2022 actief als TD op Cartou-

che. In die functie verrichtte hij
prima werk en leidde de club
door een hectische periode. Van-
uit het oogpunt van continuïteit
en een goede overdracht blijft
Raymond tot het einde van de
zomer aan als TD. 

OPVOLGER
Cartouche heeft in Jorge Nolte 
inmiddels een opvolger aan-
gesteld. “Daar ben ik blij mee. 

De komende maanden blijf ik
druk met het neerzetten van een
goede basis waar Jorge volgend
seizoen op verder kan bouwen.
Dat verdient de club ook. Cartou-
che is een geweldige vereniging
met heel veel potentieel en met
de stappen die wij dit seizoen
hebben gezet, is er veel perspec-
tief.”

LEIDSCHENDAM - Een technisch directeur die vertrekt bij
een hockeyclub; dat komt wel vaker voor. Maar een TD die
afzwaait om zich te focussen op het WK Lifesaving ligt wat
minder voor de hand. Maar laat dat nu precies de reden
zijn voor Raymond van Mourik om bij de start van het
nieuwe seizoen afscheid te nemen van Cartouche. 

Van Mourik

verruilt Cartouche

voor WK Lifesaving
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Voor seniorenteams vanaf de Promotie-
klasse start de competitie op zondag 10
september. De jeugdteams beginnen
een week eerder, op zaterdag 2 septem-
ber. De eerste seizoenshelft loopt door
tot het weekend van 25/26 november. 

Daarna volgt de winterstop. De zaalcom-
petities beginnen in het weekend van 2
en 3 december. De herstart van de veld-
competitie staat gepland in het weekend
van 2 en 3 maart 2024. De laatste regu-
liere competitiespeelronde wordt ge-
speeld in het weekend van 15 en 16 juni. 

HOOFDKLASSES
De clubs in de Tulp Hoofdklasse Dames
en Heren beginnen op een latere datum
aan het seizoen. Dit heeft alles te maken
met het Europees Kampioenschap Hoc-
key 2023. Het toernooi wordt van 18-27

augustus gespeeld in het Duitse Mön-
chengladbach. 

Daarom start de Tulp Hoofdklasse 
Hockey bij zowel de Dames als Heren 
in het weekend van 23/24 september.
De Heren spelen de laatste competitie-
ronde voor de winterstop in het week-
end van 25/26 november. De Dames
stoppen een week eerder, in het week-
end van 18/19 november. 

Na de winterstop worden de eerste 
wedstrijden weer gespeeld in het week-
end van 9/10 maart De laatste speel-
ronde staat in het weekend van 11 en 12
mei op het programma. Een week later
beginnen de play-offs. 

Alle kalenders en speeldagen 
vind je op www.knhb.nl.

UTRECHT - Het hockeyseizoen is nog volop bezig, maar de KNHB
kijkt ook al vooruit. De competitieleiding van de bond heeft
inmiddels de speeldagenkalenders voor het seizoen 2023/2024 in
concept vastgesteld. 

Speeldagenkalender 
seizoen 2023/2024 

ALGEMEEN

02 SEPTEMBER: start competitie jeugdteams
10 SEPTEMBER: start competitie senioren
23 SEPTEMBER: start Tulp Hoofdklasses
02/03 MAART: herstart senioren en jeugd
09/10 MAART: herstart Tulp Hoofdklasses

18 EN 20 MEI 2024: halve finales Dames en Heren
25 EN 26 MEI 2024: finalerondes Dames en Heren 
29 EN 30 MEI 2024: heenwedstrijden Play-outs
01 EN 02 JUNI 2024: terugwedstrijden Play-outs

Alle kalenders en speeldagen vind je op www.knhb.nl.

DATA SEIZOEN 2023/2024

DATA PLAY-OFFS EN PLAY-OUTS HOOFDKLASSE

ONLINE
adverteren?

Het kan op www.hockeykrant.nl

Mail naar
info@hockeykrant.nl 

voor meer informatie en 
een vrijblijvende offerte




